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Protokół nr 2/2024 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 21 lutego 2024 r.  

 

WAK.0012.1.2.2024 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie komisji otworzył Przewodniczący komisji Pan Grzegorz Kubalski, witając 

członków komisji oraz Gości. Lista obecności Radnych i Gości obecnych na posiedzeniu 

stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziewięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Agnieszka Borkowska; 

3) Piotr Choroś; 

4) Zbigniew Garbaczewski 

5) Izabela Kownacka; 

6) Grzegorz Kubalski; 

7) Wiesław Smoczyński; 

8) Leszek Smuniewski 

9) Grzegorz Zbroch. 

 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.  

Przewodniczący komisji poinformował że porządek posiedzenia został radnym 

udostępniony wcześniej. Zapytał, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi. 

 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.  

4) Perspektywy rozwoju sieci drogowej i publicznego transportu zbiorowego. 

5) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

6) Wolne wnioski. 

7) Zamknięcie posiedzenia. 

 

Nikt nie zgłosił propozycji zmian. Przewodniczący komisji przystąpił do jego realizacji. 

 

 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego 

o omówienie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 371/LIX/2023 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2024.  
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Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w projekcie uchwały zawarte jest uczestnictwo 

powiatu w nowym programie „Cyberbezpieczny samorząd w Powiecie Legionowskim”, w 

ramach którego zostanie m.in. wymieniona platforma sieciowa, zakup urządzeń klasy UTM, 

a także audyt i diagnoza cyberbezpieczeństwa. Program ten dedykowany jest do Starostwa 

Powiatowego w Legionowie, LO im. Marii Konopnickiej w Legionowie, LO im. Stanisława 

Lema w Stanisławowie Pierwszym, Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Legionowie, 

a także Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie. Dodała, że łączny koszt tego 

projektu to 1.040.000,00 zł, w tym środki z Unii Europejskiej, dotacja z budżetu państwa 

oraz środki własne powiatu.  

 

Wskazała, że kolejna zmiana w projekcie uchwały dotyczy dofinansowania od Wojewody 

Mazowieckiego przewozów autobusowych. Została podpisana umowa na 1.661.866,20 zł. 

W związku z tym wprowadzone zostaje zwiększenie dochodów o kwotę 11.866,20 zł. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do procedury 

głosowania. Wynik głosowania: 

 

8 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że omawiany projekt uchwały w zakresie właściwości 

Komisji Rozwoju, został pozytywnie zaopiniowany.  

 

 

 

4. Perspektywy rozwoju sieci drogowej i publicznego transportu zbiorowego. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów 

o omówienie tematu. 

 

Pan Paweł Zając przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie przedstawił projekt obwodnicy Jabłonny – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący podziękował za przedstawienie szczegółów i zaproponował dyskusję,            

w której kolejno udział wzięli. 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że nie zgadza się z zawężeniem drogi od „ronda 

Chotomowska do Las”. Dodał, że tam powinno być szerzej wykonane, perspektywicznie, 

ponieważ tereny się rozwijają.    

 

Pani Aleksandra Bednarek zapytała co będzie się działo z zielenią przy planowanej budowie 

ronda na skrzyżowaniu ul. Mickiewicza i Jagiellońskiej w Legionowie? Czy drzewa, które 

obecnie tam rosną można gdzieś przesadzić? 

 

Pan Paweł Zając powiedział, że zapewne zostaną przeznaczone do wycinki, ponieważ są za 

duże, aby je przesadzić. 
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Pan Zbigniew Garbaczewski przekazał prośbę mieszkańców ul. Partyzantów. Nowe 

przystanki są już wykonane, a autobusy zatrzymują się w miejscach tymczasowych. 

Zapytał, kiedy będą w użytkowaniu nowe przystanki? 

Pan Grzegorz Kubalski odpowiedział, że użytkowanie nowych przystanków następuje w 

momencie wdrożenia stałej organizacji ruchu, a to jest następstwem oddania inwestycji do 

użytkowania.    

 

Pan Grzegorz Zbroch powiedział, że chciałby poprzeć wniosek o dwupasmową drogę od ul. 

Chotomowskiej do ronda przy lesie. 

 

Odniósł się również do ronda w Jabłonnie. Poprosił o doprecyzowanie, czy droga z 

Warszawy na Nowy Dwór Maz. to będzie przejazd na wprost, a wiadukt będzie na drodze z 

Warszawy do Legionowa? Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że aktualna wersja jest taka, 

że wiadukt jest w relacji na wprost, czyli w relacji Warszawa – Nowy Dwór Maz., a skręt do 

Legionowa odbywa się bez wiaduktu po obecnym przebiegu. Uzasadnionym byłoby 

doprowadzenie głównego ruchu, czyli w kierunku Legionowa wiaduktem, podczas gdy ruch 

w kierunku Nowego Dworu Maz. kierowany byłby na wprost przez rondo.  

 

Pan Wiesław Smoczyński dodał, że w Zegrzu jest na wprost drogi krajowej i to chyba będzie 

dobrze działało. Dodał, że w jego ocenie, tak jak jest obecnie ustalona trasa jest lepsza. 

 

Pan Grzegorz Zbroch dodał, że  w jego ocenie również korzystniejsza jest wersja, że 

wiadukt do Nowego Dworu Maz. jest lepszą wersją, niż wiadukt do Legionowa. 

 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że nie zgadza się z przedmówcą, ponieważ znacznie 

większy ruch pojazdów jest w śladzie DK61. 

 

Następnie Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Strategii, 

Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy o przedstawienie informacji w zakresie perspektyw 

rozwoju transportu zbiorowego na terenie powiatu. 

 

Pan Michał Stalmach przedstawił prezentację – stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję,            

w której kolejno udział wzięli. 

 

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że mieszkańcy Gminy Wieliszew są bardzo zadowoleni 

z powiatowych i gminnych linii autobusowych.  

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że z punktu widzenia stworzenia spójnego systemu 

publicznego transportu zbiorowego na obszarze powiatu, jedynym efektywnym modelem 

w chwili obecnej jest stworzenie związku powiatowo – gminnego. Dodał, że na terenie 

Polski już takowe istnieją. Wyraził zaniepokojenie co do funkcjonowania takiego związku, 

ponieważ w ramach takiego związku wszyscy – zarówno gminy, jak i powiat muszą 

dokładać do funkcjonowania transportu na swoim terenie. W tym zakresie na terenie 

Powiatu Legionowskiego jest bardzo zróżnicowana sytuacja, ponieważ część jednostek 

samorządu lokalnego prowadzi linie własne i je finansuje, a część gmin nie.   

 

Pan Zbigniew Garbaczewski powiedział, że inwestycja kolejowa jest bardzo korzystna dla 

mieszkańców.  
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Pan Wiesław Smoczyński również wyraził zadowolenie z tej inwestycji. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący komisji przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

  Przewodniczący komisji powiedział, że Pan Grzegorz Zbroch na początku 

posiedzenia zgłosił uwagę do treści protokołu. Dodał, że musi to zostać zweryfikowane i 

dlatego proponuje wniosek formalny o przeniesienie przyjęcia protokołu na kolejnym 

posiedzeniu komisji. Przystąpił do procedury głosowania. Przewodniczący komisji 

potwierdził, że wniosek formalny o przeniesienie przyjęcia protokołu z dnia 24 stycznia br. 

został przyjęty stosunkiem głosów:  

 

7 głosów za, przy braku głosów wstrzymujących i przeciwnych. 

 

 

6. Wolne wnioski. 

 

Pani Izabela Kownacka zapytała o ul. Niepodległości w Wieliszewie i wykonanie 

odwodnienia w dalszej części ulicy, bo nie ma wykonanej na całej długości ulicy. Dodała, 

że mieszkańcy zgłaszają problemy przy opadach deszczu. 

 

Pan Paweł Zając odpowiedział, że sprawy przetargowe zostały wstrzymane do czasu 

rozstrzygnięcia przetargu na ul. Suwalną.  

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że zagospodarowanie wód opadowych na własnej posesji 

należy do właściciela. Zapytał, czy woda, która jest na drodze pochodzi ze zbierania się 

wody z jezdni czy w wyniku jej spływu z nieruchomości przyległej. Dodał, że należy to 

sprawdzić.   

 

Pan Grzegorz Zbroch powiedział, że bardzo dużo wyłomów zrobiło się po zimie na trasie od 

skrzyżowania w Kałuszynie do wiaduktu w Chotomowie. W jego ocenie jest zagrożenie 

wypadku lub uszkodzenia pojazdu. Zwrócił się z prośbą o zajęcie stanowiska w tej sprawie.  

 

Pan Paweł Zając powiedział, że przekaże prośbę do odpowiedniego wydziału. 

 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski.                                                                   

 

      Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

       Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła Agata Szraga 


